
Zápis č. 14/6/2023 z riadneho rokovania Rady Rozhlasu a televízie Slovenska 
1. júna 2023 o 10:00 h. 

 
Prítomní členovia Rady RTVS: Milan Antol, Ján Balaščák, Tomáš Caban, Igor Gallo, Jozef 
Chudík, Jarmila Mikušová, Ján Uličiansky 
Neprítomná: Marta Gajdošíková 
Hostia:  
Ľuboš Machaj – generálny riaditeľ RTVS 
Peter Földváry – zastupoval - riaditeľ Sekcie GR RTVS 
Daniela Vašinová – riaditeľka Sekcie ekonomiky RTVS 
Anna Sámelová – riaditeľka Sekcie spravodajstva a publicistiky 
Juraj Helbich – intendant :24 
Miesto konania: Zasadačka GR RTVS, 6. posch., Mýtna 1, Bratislava 
 
1. Otvorenie zasadnutia – schválenie programu rokovania 
Rokovanie zvolal a viedol predseda rady I. Gallo. Na začiatku rokovania privítal všetkých 
prítomných. Skonštatoval, že je prítomných 7 členov rady a rada je schopná uznášať sa. 
Z rokovania sa ospravedlnila M. Gajdošíková. Pripomenul, že rada pôsobí momentálne v 8 
člennom zložení, pretože nebol ešte stále zvolený člen za oblasť ekonómie.   
Na rokovaní privítal GR RTVS a členov manažmentu RTVS.  
Skonštatoval, že k návrhu programu neprišla od členov Rady RTVS žiadna pripomienka. 
Informoval, že na stretnutí pred rokovaním sa členovia rady dohodli, že presunú na ďalšie 
rokovanie bod Informácia o plnení uznesenia č. 101/2023 – analýza zmluvných vzťahov 
RTVS s partnermi HC Slovan Bratislava a The Sports Network, keďže niektoré podklady a 
stanoviská prišli len deň pred rokovaním. 
Členovia rady vyslovili všeobecný súhlas s týmto návrhom. 
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 143/2023: 
Rada RTVS schvaľuje program rokovania v nasledujúcom znení: 

1. Otvorenie zasadnutia – schválenie programu rokovania.  
2. Operatívne informácie Rady RTVS a GR RTVS 
3. Finančné vyúčtovanie finančných prostriedkov poskytnutých na základe Dodatku č. 5 

MK-88/2021/M na rok 2022 (spravodajca DK) 
4. Informácia o priebežnej realizácii Koncepcie riadenia a rozvoja RTVS a jej 

programovej služby v podmienkach Sekcie spravodajstva a publicistiky RTVS 
s dôrazom na avizované zmeny v programovej službe :24 (spravodajcovia J. 
Balaščák a I. Gallo) 

5. Informácia o vysielaní relácií O 5 minút 12 a Sobotné dialógy za rok 2022 
(spravodajkyňa M. Gajdošíková) 

6. Informácia o pravidlách používania inštitútu prázdneho kresla vo vysielaní RTVS 
a jeho využitia za obdobie január 2022 - február 2023 (spravodajcovia T. Caban, J. 
Balaščák, I. Gallo) 

7. Informácia o plnení uznesení č. 230/2022 a č. 95/2023 – interné pravidlá systému 
zaraďovania aktivít politických strán do vysielania RTVS (spravodajca J. Balaščák 
a T. Caban) 

8. Informácia o činnosti pracovnej skupiny k príprave volebného vysielania RTVS pre 
voľby do NR SR 2023 (spravodajca M. Antol) 

9. Sťažnosti a podnety 
10. Rôzne 

 
Za: 7 / M. Antol, J. Balaščák, T. Caban, I. Gallo, J. Chudík, J. Mikušová,  

J. Uličiansky / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0   
Neprítomná: 1 / M. Gajdošíková / 
Uznesenie bolo prijaté. 
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2. Operatívne informácie Rady RTVS a GR RTVS 
Ľ. Machaj informoval o tom, že sa zúčastnil rokovania na MK SR v súvislosti so zmenou 
legislatívy a financovania RTVS.  
D. Vašinová doplnila, že 42 mil. €, ktoré má dostať RTVS v 2. polroku už MK SR uvoľnilo, ale 
nie je isté, či sa stihne dokončiť včas proces notifikácie. Preto možno bude potrebné, aby si 
RTVS zobrala úver na preklenutie tohto obdobia. Postup zobratia si úveru už predrokovali 
s MF SR, keďže MF SR to musí schváliť. 
I. Gallo sa spýtal, či má RTVS k tomu nejaké stanovisko s MF SR. 
D. Vašinová odpovedala, že rokujú s nimi o postupe pri tom úvere. Upozornila, že takáto 
situácia ešte nikdy nenastala, že by si RTVS brala úver. 
J. Balaščák sa spýtal, ako je to s tou notifikáciou v budúcnosti. 
D. Vašinová uviedla, že tá notifikácia bude aj v budúcom zákone a je potrebné ju absolvovať. 
Ľ. Machaj vysvetlil, že vysvetľuje situáciu aj premiérovi a aj ministrovi financií. Za 
najdôležitejšie považuje to, akú výšku príspevku schváli parlament. Priechodné je podľa 
neho 0,17%. Dôležité bude aj to, aby tento zákon bol prerokovaný na júnovej schôdzi čo 
najskôr a podľa toho sa bude ďalej postupovať.  
Ľ. Machaj ďalej informoval o svojej účasti v Prahe pri 100. výročí rozhlasového vysielania.  
I. Gallo informoval, že včera prišiel na sekretariát návrh nového Štatútu programových 
pracovníkov a spolupracovníkov a požiadal ešte o doplnenie o dôvodovú správu a aj 
o doručenie tohto materiálu o dokument v režime zmien.  
 
3. Finančné vyúčtovanie finančných prostriedkov poskytnutých na základe 

Dodatku č. 5 MK-88/2021/M na rok 2022 (spravodajca DK) 
I. Gallo informoval, že na základe zmluvy s MK SR č. MK-57/2017/M o zabezpečení služieb 
verejnosti v oblasti rozhlasového vysielania a televízneho vysielania na roky 2018-2022 je 
predložené vecné a finančné vyhodnotenie Dodatku č. 5 za rok 2022. 
R. Ceizel odprezentoval predložený materiál. Uviedol, že investície bude možné čerpať ešte 
najbližšie dva roky.  
J. Mikušová odprezentovala stanovisko DK, ktoré bolo predložené v nasledovnom znení: 
„Na základe zmluvy s Ministerstvom kultúry SR č. MK-57/2017/M o zabezpečení služieb 
verejnosti v oblasti rozhlasového vysielania a televízneho vysielania na roky 2018-2022 
a príslušného Dodatku č. 5 MK-88/2021/M na rok 2022, v znení Dodatku č. 5A MK-
15/2022/M, v znení Dodatku č. 5B MK-25/2022/M na rok 2022, v znení Dodatku č. 5C MK-
116/2022/M na rok 2022 a v znení Dodatku č. 5D MK-150/2022/M na rok 2022 
V zmysle uvedeného sa   RTVS v roku 2022 zaviazala vyrobiť: 
Časť A1 
v oblasti rozhlasového vysielania  minimálne  472 500 minút programov vo verejnom záujme 
v členení na literárno dramatické , zábavné , hudobné , náboženské  a publicistické 
programy. Zmluvne dohodnutý príspevok štátu bol 3 000 000 €. 
Vyrobených bolo 13 586 samostatných pôvodných programov vo verejnom záujme 
s celkovou minutážou 538 514,37 minút. V roku 2022 bolo odvysielaných 13 388 programov 
v minutáži 532 245 minút, zvyšné programy (198 / 6 269 minút) budú odvysielané v roku 
2023. 
Poskytnutý finančný príspevok bol vyčerpaný v plnej výške  3 000 000 €. 
Časť A2 
v oblasti televízneho vysielania minimálne  71 106 minút programov vo verejnom záujme 
v rovnakom členení ako v časti A1. Zmluvne dohodnutý príspevok štátu bol  19 508 256 €. 
Vyrobených bolo 2 522 samostatných pôvodných programov vo verejnom záujme s celkovou 
minutážou  84 328,60 minút. V roku 2022 bolo prvýkrát odvysielaných na Jednotke a Dvojke 
celkom  2 226 programov v minutáži  75 552,4 minút.  Zvyšných 296 programov (8 776,2 
minút) bude odvysielaných v roku 2023 resp do konca roku 2027 (kinematografické diela). 
Poskytnutý finančný  príspevok  bol vyčerpaný v plnej výške  19 508 256 €. 
Časť B 
Účelovo viazané investičné projekty v roku 2022 boli RTVS poskytnuté vo výške  3 000 000 
€. 
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V členení na TV a rozhlasovú techniku, mediálne systémy , vozidlá a na obnovu TV 
a rozhlasových štúdií. 
Čerpanie: 
Finančné prostriedky zo zmluvy so štátom 2022 – z poskytnutého príspevku bolo 
vyčerpaných v roku 2022 celkom  452 041,08 €.  Zvyšok vo výške  2 547 958,92 € bol 
prenesený do roku 2023. 
Finančné prostriedky zo zmluvy so štátom 2021 – v roku 2022 boli čerpané  finančné 
prostriedky vo výške  1 052 955,40 €, zvyšné finančné prostriedky vo výške  1 766 820,43 € 
budú čerpané v roku 2023. 
Finančné prostriedky zo zmluvy so štátom  2020 – v roku 2022 boli čerpané finančné 
prostriedky vo  výške  1 223 384,78 €.  Nevyčerpaný zostatok vo výške 552,01 € bol vrátený 
na depozitný účet MK SR. 
Časť C 
Záväzok RTVS zabezpečiťn rozhlasové vysielanie do zahraničia  v rozsahu 30 minút denne 
v 6 jazykových mutáciách - na tento účel boli RTVS poskytnuté v roku 2022 finančné 
prostriedky vo výške 1 000 000 €. 
Posdkytnutý finančný príspevok bol v roku 2022 v plnom rozhasu vyčerpaný a zmluvný 
záväzok bol splnený. 
Záver: 
Dozorná komisia konštatuje, že RTVS splnila svoje záväzky, vyplývajúce zo zmluvy so 
štátom na rok 2022 a z jej štyroch dodatkov, uzatvorených na základe požiadavky štátu 
počas roka po obsahovej, ako aj finančnej stránke. Aj v roku 2022 financovanie zo strany 
štátu nebolo plynulé, oneskorene, až počas roka boli poukázané účelové finančné 
prostriedky na investície( ako aj v predchádzajúcich rokoch ). Táto skutočnosť sa negatívne 
prejavuje v oneskorení procesov verejného obstarávania, následnej realizácie a platieb, 
finančné prostriedky sú pravidelne presúvané do ďalších rokov. Z tohto hľadiska je zrušenie 
tejto formy spolufinancovania RTVS vhodné.“ 
J. Chudík uviedol, že je potrebné vstúpiť do rokovania s MK SR, aby tam bola zavedená aj 
kolonka pre detskú tvorbu. 
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 144/2023: 
Rada RTVS v zmysle článku VII. bod 3 Zmluvy č. MK - 57/2017/M o zabezpečení služieb 
verejnosti v oblasti rozhlasového vysielania a televízneho vysielania na roky 2018 – 2022 
prerokovala a berie na vedomie Vecné a finančné vyúčtovanie Dodatku č. 5 MK - 88/2021/M 
na rok 2022 v znení Dodatku č. 5A MK-15/2022/M, v znení Dodatku č. 5B MK-25/2022/M, 
v znení Dodatku č. 5C MK-116/2022/M a v znení Dodatku č. 5D MK-150/2022/M na rok 
2022. 
 
Za: 7 / M. Antol, J. Balaščák, T. Caban, I. Gallo, J. Chudík, J. Mikušová,  

J. Uličiansky / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0   
Neprítomná: 1 / M. Gajdošíková / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
4. Informácia o priebežnej realizácii Koncepcie riadenia a rozvoja RTVS a jej 

programovej služby v podmienkach Sekcie spravodajstva a publicistiky RTVS 
s dôrazom na avizované zmeny v programovej službe :24 (spravodajcovia J. 
Balaščák a I. Gallo) 

I. Gallo informoval, že ide o materiál, ktorý bol na rokovaní predložený už trikrát. Prvýkrát 
30.3.2023, kedy sa jeho prerokovanie spojilo s bodom o prijatí pravidiel systému 
zaraďovania aktivít politických strán do vysielania. Vtedy sa tento bod neprerokoval, pretože 
nebola prítomná A. Sámelová. Následne sa o tomto bode rokovalo 13.4.2023, kedy rada 
bola obsiahlo informovaná o všetkých problémoch v spravodajstve, ktoré sú aktuálne, ale 
nedostala sa k prerokovaniu samotnej priebežnej realizácii koncepcie v oblasti 
spravodajstva. Naposledy sa o tomto bode rokovalo 11.5.2023, kedy sa tento bod celý 
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prerokoval, neprijalo sa však uznesenie, pretože sa muselo ukončiť rokovanie rady 
s časových dôvodov. 
J. Balaščák požiadal A. Sámelovú, aby stručne aktualizovala informácie, ktoré už rada 
dostala a pribudli od ostatného rokovania. 
A. Sámelová uviedla, že :24 má za sebou prvé tri týždne vysielania v 8 hodinovom režime 
živého vysielania a prinieslo to podľa nej významné čísla. 
J. Helbich odprezentoval výsledky vysielania :24 pred spustením a po spustení 8 hodinového 
režimu. Tri štvrtiny obsahu sú podľa neho v súčasnosti premiérové a v tomto vidí najväčší 
posun.  
I. Gallo uviedol, že divák vždy porovnáva s konkurenciou a ambícia by podľa neho mala byť 
urýchliť tú druhú fázu tohto projektu.  
Ľ. Machaj vysvetlil, že všetko závisí od technologického zázemia, pretože kým toto nebude 
zabezpečené, tak sa nebude dať realizovať druhá etapa. Pracujú však na tom, aby sa to čo 
najskôr vyriešilo. Financie na dokrytie personálne kapacity sú vyčlenené je však problém 
získať takýchto ľudí.  
J. Chudík si myslí, že veľkú úlohu hrá obsah a objektívne informácie. Uvedomuje si, čo to 
znamená, že tam teraz je jedna zmena, ktorá to zabezpečuje a že to nie je len tak, že sa 
zaškolí niekto nový. Upozornil, aby títo ľudia neboli vyčerpaní a vyhorení a aby ich RTVS 
nestratilo.  
Ľ. Machaj si uvedomuje tento problém a nastavovali aj letný režim tak, aby boli schopní to 
pokryť.  
I. Gallo uviedol, že je potrebné urobiť všetko pre to, aby sa to vyriešilo čo najskôr, pretože 
každým dňom :24 stráca oproti konkurencii.  
M. Antol uviedol, že redaktori by sa mali snažiť ísť dravejšie do centra diania, páčilo sa mu, 
ako bol spracovaný Globsec. 
J. Helbich uviedol, že na :24 bolo vyše 250 hostí v reláciách za tri týždne vysielania.  
J. Balaščák si myslí, že najväčšie reputačné riziko pre RTVS hrozí vtedy, keď si na 
komerčnej televízii divák pozrie spracovanie nejakej témy, ktorá by mohla byť pre RTVS 
vzorom. Spýtal sa, či sa vyhodnocuje vysielanie a či majú nejaký systém identifikácie vecí, 
kde to ušlo. 
A. Sámelová uviedla, že sedia k tomu každý deň a vyhodnocujú to. Najčastejšie príčiny 
nedostatkov podľa nej boli technické a technologické problémy.  
J. Chudík zopakoval, že pre neho je najdôležitejší obsah. Volá stále po tom, aby vo vysielaní 
bola pluralita názorov.  
I. Gallo prerušil rokovanie o tomto bode s tým, že sa cez prestávku naformuluje uznesenie. 
 
5. Informácia o vysielaní relácií O 5 minút 12 a Sobotné dialógy za rok 2022 

(spravodajkyňa M. Gajdošíková) 
6. Informácia o pravidlách používania inštitútu prázdneho kresla vo vysielaní 

RTVS a jeho využitia za obdobie január 2022 - február 2023 (spravodajcovia T. 
Caban, J. Balaščák, I. Gallo) 

Členovia rady sa dohodli na spojení prerokovania bodov č. 5 a č. 6. 
I. Gallo informoval, že Rada RTVS potrebuje mať informácie a prehľad o vysielaní týchto 
kľúčových a ťažiskových relácií RTVS. Zaoberala sa nimi pravidelne aj v minulosti, aj keď nie 
vždy v samostatnom bode, ale častokrát sú tieto relácie predmetom diskusie na rade.  
Požiadal, aby bol na rokovaní prítomný aj dramaturg relácie O 5 minút 12, manažment RTVS 
oznámil, že bude dostačujúca účasť riaditeľky Sekcie spravodajstva a publicistiky. Považuje 
to za nešťastné, ale je to plne v kompetencii Ľ. Machaja. 
Ľ. Machaj uviedol, že A. Sámelová je plne kompetentná tieto informácie odprezentovať. 
A. Sámelová odprezentovala predložený materiál k bodu č. 5. Uviedla zastúpenie 
jednotlivých politických strán vo vysielaní týchto relácií.  
T. Caban uviedol, že mu veľmi nesedí počet účasti oproti výsledku vo voľbách pri jednej 
politickej strane. 
A. Sámelová uviedla, že pri dramaturgickom rozhodovaní sa to neodvíja od výsledkov 
posledných volieb, pretože sa to dynamicky mení. Ako príklad uviedla vznik strany Hlas po 
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posledných voľbách, ktorá však mala veľkú podporu a počet poslancov. Zvažujú výlučne 
aktuálnu mieru podpory.  
I. Gallo uviedol, že by ho zaujímal ten kľúč. Ako príklad uviedol, že teraz vznikla nová 
politická strana, ktorá nemá svoj poslanecký klub a v prieskumoch nemá ani 5 %, tak sa 
spýtal, ako sa k nej bude pristupovať.  
A. Sámelová uviedla, že nadradeným kritériom je téma a k tej téme sa zvažuje politický 
kontext a ako sa k tomu v poslednom týždni vyvíjala verejná diskusia. Pripomenula, že 
krátko po voľbách bola spoločenská nálada nastavená tak, že napríklad so zástupcami 
ĽSNS sa nediskutuje, ale časom sa to zmenilo.  
I. Gallo uviedol, že podľa neho je neustojiteľné takto k tomu pristupovať a je potrebné prijať 
nejaké pravidlá a inšpirovať sa zahraničím. Vysvetlil, že rada sa pýta, či kľúč, ktorý mala 
RTVS pri pozývaní hostí do relácií bol v súlade s poslaním RTVS a aký bol ten kľúč. 
A. Sámelová vysvetlila, že úlohou RTVS nie je stále len vytváranie konfrontácie. Musia 
zvažovať aktuálne politické konotácie a ide o prienik témy aktuálnej udalosti, nositeľa tejto 
témy a reálnej politickej váhy subjektu.  
T. Caban chcel, aby verejne zaznel ten kľúč, pretože vždy každá politická strana má výhrady 
a považuje za správne, aby to tu odznelo. 
J. Balaščák uviedol, že v súčasnosti sa to naozaj veľmi dynamicky mení a je veľa politických 
strán a preto by bolo veľmi nápomocné, aby RTVS mala nejaké pravidlá na základe ktorých 
bude určovať, za akých podmienok sa budú pozývať zástupcovia politických strán. Je podľa 
neho potrebné zmeniť formát a skvalitniť obsah.  
I. Gallo uviedol, že cieľom by mala byť nadstavba, ktorá bude poskytnutá divákovi a nielen 
politické šarvátky. Takisto pripomenul, že teraz je nový fenomén v podobe úradníckej vlády 
a aj tu si treba povedať, ako sa k tomu bude pristupovať. Povedať si, že k tomu sa bude 
pristupovať len podľa aktuálneho politického kontextu je veľmi málo. 
M. Antol si myslí, že pluralita by mala smerovať k tomu, aby sa tá téma čo najviac rozobrala 
a netreba na ňu zabúdať. 
Ľ. Machaj si myslí, že sa vychádza z toho, čo  je v danom čase najdôležitejšie. Rovnako 
majú jasnú predstavu, ako budú pristupovať k úradníckej vláde. Budú to oddeľovať a nebudú 
stavať do konfrontácie ministrov z úradníckej vlády s politikmi. Myslí si, že pristupovanie na 
základe aktuálnosti témy je v poriadku a zatiaľ sa to darí. Spýtal sa, ako sa bude riešiť leto, 
pretože minulý rok sa aj na podnet predsedu rady pustila O 5 minút 12 skôr a tento rok sú 
v septembri voľby. Je presvedčený, že počas leta by sa vzhľadom na toto mali tieto dve 
relácie vysielať.  
A. Sámelová odpovedala, že sa budú vysielať Sobotné dialógy a aj O 5 minút 12 počas leta. 
I. Gallo uviedol, že model obsadzovania hostí zaujíma radu práve v kontexte doby, do ktorej 
sa teraz ide. Bolo by podľa neho dobré, aby rada predsalen dostala nejaké zrozumiteľné 
rámce, na základe ktorých sa bude postupovať a ako sa bude pristupovať k politickým 
subjektom. Nemôže to byť podľa neho freestyle a musí byť snaha týmto minimalizovať ataky 
na RTVS z externého prostredia. 
J. Chudík uviedol, že situácia je momentálne aj pre RTVS veľmi ťažká. Na preferencie sa 
podľa neho tiež nedá veľmi spoliehať, pretože sa vie ako to dopadlo s preferenciami pri 
minulých voľbách. RTVS sa má snažiť byť čo najmenej napadnuteľná. On osobne by zrušil 
politickú diskusiu v nedeľu na obed, pretože to podľa neho nie je vhodný čas.  
P. Földváry pripomenul, že v roku 2021 sa na rade preberalo niečo podobné ako dnes 
a predseda rady vtedy povedal: „Striehnuť pri každej relácii na to, či bol z pohľadu niekoho 
pozvaní ten vhodný, alebo nevhodný hosť – nebolo by to spravodlivé voči tvorcom – lebo 
všetko treba vnímať v nejakom kontexte... 
Vyjadril som svoj postoj a súhlasím s GR – ísť a rozoberať detailne obsadzovanie 
konkrétnych relácií je z môjho pohľadu cesta do pekla a ja osobne, vyjadrím svoj názor sa 
domnievam, že je to aj nad rámec kompetencie Rady ktoré jej určuje príslušná legislatíva – 
toto berte za moje osobné stanovisko k tejto téme..“ Pokračoval, že rada vtedy v uznesení 
odmietla akýkoľvek nátlak, ktorý by mohol ohroziť redakčnú nezávislosť a  slobodu tvorcov 
spravodajských a publicistických  programov RTVS a vyjadrila plnú podporu tímu 
podieľajúcemu sa na  príprave relácie O  5 minút 12. 
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I. Gallo pripomenul, že vtedy sa rokovalo o podnete, v ktorom bolo kritizované konkrétne 
obsadzovanie ľudí v konkrétnych dvoch reláciách a rada sa voči tomu ohradila, pretože to je 
nad rámec kompetencie rady. Teraz sa však diskutuje o univerzálnych pravidlách hry na 
základe ktorých sa majú obsadzovať hostia, aby sa predišlo práve takýmto politickým 
atakom. Tvorcovia týchto relácií majú od rady plnú podporu čo sa týka dramaturgickej 
slobody a profesionality. Zároveň však rada hovorí, že profesionalite a RTVS pomôže, ak 
budú nejaké pravidlá hry.  
I. Gallo vyhlásil 15 minútovú prestávku na prípravu návrhov na uznesenia. 
 
I. Gallo po prestávke predložil návrh na uznesenie k bodu č. 5: 
Uznesenie č. 145/2023: 
Rada RTVS: 

a) prerokovala a s pripomienkami berie na vedomie Informáciu o priebežnej realizácii 
Koncepcie riadenia a rozvoja RTVS a jej programovej služby v podmienkach Sekcie 
spravodajstva a publicistiky RTVS s dôrazom na avizované zmeny v programovej 
službe :24, 

b) žiada GR RTVS o predloženie vyhodnotenia 1. fázy projektu rozvoja programovej 
služby :24 a informáciu o realizácii 2. fázy projektu rozvoja programovej služby :24. 
T: 30.6.2023 

 
Za: 6 / M. Antol, J. Balaščák, T. Caban, I. Gallo, J. Chudík, J. Mikušová / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0   
Neprítomní: 2 / M. Gajdošíková, J. Uličiansky / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
T. Caban prečítal svoje spravodajské stanovisko k bodu č. 6: 
„Ako RTVS v predloženom materiály uvádza problematika tzv. inštitútu prázdneho kresla je 
upravená v Štatúte programových pracovníkov a spolupracovníkov Rozhlasu a televízie 
Slovenska (ďalej v texte len ako „Štatút“), konkrétne v bode 2.2. písm. b), nasledovne: 
„b) Dramaturgia diskusných programov vždy vychádza z predpokladu, že na každý problém 
existujú viaceré názory a názorové strety. Z tohto hľadiska dostávajú jednotlivé názorové 
prúdy rovnomerný priestor vo vysielaní. V prípade, že nie je možné zabezpečiť názorovú 
vyváženosť, pristúpi dramaturgia k vysielaniu tzv. prázdneho kresla, kde úlohu 
kvalifikovaného oponenta zastúpi moderátor, pričom z jeho vystúpení nesmie byť zrejmý jeho 
občiansky a osobný postoj“. 
Z praktického hľadiska sa požiadavka nestrannosti a objektivity v politicko-publicistických 
programoch prejavuje najmä v otázke personálneho zloženia diskusií, v ktorých by pozvaní 
hostia mali v ideálnom prípade zastupovať rôzne časti politického spektra, rôzne názorové 
prúdy v  rámci danej problematiky alebo rôzne strany konkrétneho sporu. Vysielateľ by však 
nemal zodpovedať za to, ak sa niektorá z pozvaných strán (s potvrdenou účasťou) nedostaví 
a uplatní sa tzv. inštitút prázdneho kresla. Tento názor prezentuje jednak komentár k zákonu  
č. 308/2000 Z. z. o vysielaní a retransmisii, či ustálená prax rozhodovania Ústavného súdu 
SR prezentovaná nálezom, sp. zn. IV. ÚS 245/09 zo dňa 21.1.2010, alebo aj nálezom sp. zn. 
I. ÚS 29/2012 zo dňa 12.12.2012.1 Z právneho hľadiska nie je problematické ani to, že aktéri 
pluralitne zloženej diskusie vo svojich stanoviskách (a v prípadnej kritike neprítomnej strany) 
zhodnú. V praxi však mediálna rada akceptuje aj diskusie s jedným účastníkom, ak úlohu 
názorového oponenta plní jej moderátor. 
Ako sme boli svedkami poslednej medializovanej kauzy odmietnutia vystúpenia politika z 
opozičnej strany v spravodajskej relácií dňa 25.02.2023 javí sa, že takto upravený inštitút 
prázdneho kresla je v súčasnej dobe problematický. Problematicky sa javí najmä časť 
ustanovenia Štatútu, kde sa uvádza: „V prípade, že nie je možné zabezpečiť názorovú 
vyváženosť“. Takto nastavená podmienka využitia prázdneho kresla môže zakladať rozdielne 

                                                 
1 Inštitút prázdneho kresla označil Ústavný súd za štandardne známy z európskych chárt publicistiky. 
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interpretácie hraničiace až so svojvôľou verejného vysielateľa v prípade uplatňovania 
spomínaného inštitútu. Preto ako správne riešenie sa javí novelizácia bodu 2.2. písm. b) 
Štatútu a to tak, aby bolo zrozumiteľnejšie, rozšírenejšie a eliminujúce viaceré výklady. 
Záverom uvádzam, že súčasné znenie bodu 2.2. písm. b) Štatútu je v súlade s právnymi 
predpismi ako aj rozhodovacou praxou súdov SR, čo potvrdil aj Ústavný súd SR v prípade 
kauzy spojenej s reláciou Z prvej ruky z 10. apríla 2007, avšak z praktického hľadiska 
zamedzujúceho vznik obdobných situácií (ako napríklad tej zo dňa 25.02.2023) odporúčam 
jeho novelizáciu.“ 
 
A. Sámelová uviedla, že inštitút prázdneho kresla je štandardný nástroj a za posledný rok bol 
využitý dvakrát. Je to však krajný a nie pravidelný nástroj a vždy sa snažia hľadať alternatívy.  
I. Gallo uviedol, že jedna vec je právny výklad a druhá  je aplikačná prax. Súčasné znenie 
podľa neho umožňuje rozličnú interpretáciu využitia tohto inštitútu, viď posledný prípad, ktorý 
sa stal a dalo sa tomu podľa neho predísť, ak by boli jasné pravidlá. Myslí si, že takéto 
pravidlá by mali byť verejné a aby nemohli byť spochybňované rozhodnutia RTVS. Je 
presvedčený, že konkrétna formulácia uplatňovania tohto inštitútu pomôže RTVS a všetky 
politické subjekty by mali byť o tom informované.  
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 146/2023: 
Rada RTVS: 

a) prerokovala a berie na vedomie Informáciu o vysielaní relácií O 5 minút 12 a Sobotné 
dialógy za rok 2022 a Informáciu o pravidlách používania inštitútu prázdneho kresla 
vo vysielaní RTVS a jeho využitia za obdobie január 2022 - február 2023, 

b) konštatuje, že pri výbere hostí v reláciách O 5 minút 12 a Sobotné dialógy 
odvysielaných v roku 2022 neexistoval jednoznačne určený systém výberu zástupcov 
politických subjektov, ktorý by reflektoval predovšetkým výsledky parlamentných 
volieb, 

c) žiada GR RTVS, aby bezodkladne zabezpečil vypracovanie kritérií obsadzovania 
hostí v predmetných reláciách, ktoré budú jednoznačné, jasne zrozumiteľné 
a dostupné verejnosti,  

d) upozorňuje na nedostatočné a nekonkrétne znenie uplatňovania inštitútu prázdneho 
kresla vo vysielaní RTVS v interných predpisoch RTVS, ktoré môže spôsobovať 
výkladové nepresnosti a preukázateľne spôsobilo aplikačné problémy, 

e) žiada GR RTVS o precíznejšiu úpravu inštitútu prázdneho kresla v rámci interných 
predpisov RTVS.  
T: 5.6.2023 

 
Za: 6 / M. Antol, J. Balaščák, T. Caban, I. Gallo, J. Chudík, J. Mikušová / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0   
Neprítomní: 2 / M. Gajdošíková, J. Uličiansky / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
7. Informácia o plnení uznesení č. 230/2022 a č. 95/2023 – interné pravidlá systému 

zaraďovania aktivít politických strán do vysielania RTVS (spravodajca J. 
Balaščák a T. Caban) 

I. Gallo informoval, že v minulosti rada prijala dve uznesenia, ktorými požiadala GR RTVS, 
aby sa prijali interné pravidlá. Táto téma je však podľa informácií od manažmentu už riešená 
v novom návrhu Štatútu programových pracovníkov a spolupracovníkov a z tohto dôvodu by 
bola ďalšia diskusia o tomto bode nateraz zbytočná. 
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 147/2023: 
Rada RTVS:  

a) berie na vedomie informáciu GR RTVS, že interné pravidlá systému zaraďovania 
aktivít politických strán do vysielania RTVS, na vypracovanie ktorých Rada RTVS 
vyzvala manažment RTVS uzneseniami č. 230/2022 a č. 95/2023 budú súčasťou 
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návrhu aktualizovaného Štatútu programových pracovníkov a spolupracovníkov 
RTVS 

b) opätovne konštatuje, že prijatie takýchto pravidiel, pri zabezpečení zásady plurality 
a vyváženosti a pri garancii redakčnej nezávislosti je nevyhnutným predpokladom na 
predchádzanie spochybňovaní dodržiavania princípov vyváženosti, plurality 
a objektívnosti vo vysielaní RTVS. 

 
Za: 6 / M. Antol, J. Balaščák, T. Caban, I. Gallo, J. Chudík, J. Mikušová / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0   
Neprítomní: 2 / M. Gajdošíková, J. Uličiansky / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
8. Informácia o činnosti pracovnej skupiny k príprave volebného vysielania RTVS 

pre voľby do NR SR 2023 (spravodajca M. Antol) 
I. Gallo navrhol, aby tento bod bol súčasťou bodu k volebnému vysielaniu, ktorý je zaradený 
na najbližšie rokovanie rady a rokovalo sa o tom spoločne. 
 
9. Podnety a sťažnosti 
Tajomník rady a I. Gallo informovali o všetkých došlých podnetoch a členovia rady sa dohodli 
na spôsobe ich vybavenia.  
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 148/2023: 
Rada RTVS prerokovala predložené podnety a sťažnosti a berie na vedomie spôsob ich 
vybavenia. 
 

Za: 6 / M. Antol, J. Balaščák, T. Caban, I. Gallo, J. Chudík, J. Mikušová / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0   
Neprítomní: 2 / M. Gajdošíková, J. Uličiansky / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
10. Rôzne 
Nikto neprejavil záujem o vystúpenie v tomto bode. 
I. Gallo ukončil rokovanie Rady RTVS. 
 
 
V Bratislave 7.6.2023. 
Zapísal: Adam Mozolák     
tajomník Rady RTVS 
 
Overovateľ: 
J. Mikušová 
 
 
 

Mgr. Igor Gallo 
       predseda Rady  

Rozhlasu a televízie Slovenska 
 
 
Kompletný zvukový záznam z rokovania Rady Rozhlasu a televízie Slovenska prehľadne 
usporiadaný podľa prerokovávaných bodov je možné si vypočuť na www.rtvs.org. 
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